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Forslag til ny målgruppe for selvtræning 

23/8952 Åben Sag 

Sagsgang 

KB 

Sagsfremstilling 

Kommunalbestyrelsesmedlem Karoline Bergkvist Søgaard har på vegne af A, O og Æ anmodet om, 

at nedenstående optages på Kommunalbestyrelsens dagsorden. 

 

Sagen optages på dagsordenen i henhold til lov om kommunernes styrelse §11. 

 

Nedenstående tekst er således modtaget fra Karoline Bergkvist: 

 

”På byrådsmødet den 22-08-2023 blev et forslag til en ny målgruppe for selvtræning behandlet. 

 

På baggrund af, at der i debatten blev fremhævet/påstået at alle udgifter til igangsætning af dette 

tiltag ikke var medregnet, herunder udgiften til fysioterapeuter i forbindelse med aktiviteten.  

  

Derfor anmoder vi om at punktet genoptages på først kommende kommunalbestyrelses møde, med 

de nye oplysninger og hvor alle udgifter er medregnet. 

  

Politiker spørgsmål af A - Socialdemokraterne, O - Dansk Folkeparti og  Æ - 

Danmarksdemokraterne 

  

1)     Er alle udgifter medregnet? 

Ad 1 Den tid fysioterapeuterne bruger på introduktion, forberedelse og eventuelle efterfølgende 

spørgsmål medtaget i beregningen? 

Ad 2 Udgifter til rengøring? 

Ad 3 Udgifter til slidtage, vedligehold og udskiftning af maskiner? 

Ad 4 Er udgifter til ekstra lys og varme medtaget? 
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2) Den faglige vurdering af den økonomiske betydning af den forbyggende effekt. Færre 

omkostninger til indlæggelser, genindlæggelser, hjemmepleje mv.? 

 

3) Når forvaltningen estimerer, at der vil kommer ca. 150 flere brugere af selvtræning, med den nye 

ordning. Er den faglige vurdering, at borgene kommer fra andre træningstilbud, som de stopper med 

eller er det nye trænere? 

  

4) Hvilke afgørelser indenfor kommunalfuldmagten udelukker, at der kan tilbydes selvtræning til 

efterlønsmodtager og pensionister, der har gennemført et kommunalt genoptræningforløb?  

  

5)  En ny beregning medregnet alle målgrupper, alle udgifter, samt vurderingen af gevinsten af den 

forebyggende effekt.”  

Indstilling 

Chef for kommunaldirektørens sekretariat indstiller, at Kommunalbestyrelsen drøfter det indkomne 

forslag. 

 

Beslutning i Kommunalbestyrelsen den 10-10-2023 

Sagen sendes til belysning i forvaltningen med udgangspunkt i det indkomne forslag, og derefter 

behandling i Voksen- og Plejeudvalget. 

 

Jens Meilvang (I) deltog ikke i behandling af punktet. 

 

Afbud: 

Anette Ruby Liebe (A) 

 

Bilag: 
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